
PROTOKÓŁ 

z obrad XXXV Sesji Rady Gminy Łabowa 
w dniu 27 kwietnia 2017r. 

W sesji udział wzięli: 

Radni Gminy wg listy obecności załączonej do protokołu, 
Sołtysi wsi wg listy obecności załączonej do protokołu, 
Wójt Gminy - Pan Marek Janczak, 
Sekretarz Gminy - Pan Krzysztof Setlak, 
Skarbnik Gminy - Pani Mirosława Nykaza, 
Pracownicy Urzędu Gminy, 

Ad. 1 Otwarcie sesji. 

Obrady Sesji Rady Gminy Łabowa VII kadencji (2014-2018) otworzył o godz. 13.00 
Przewodniczący Rady Gminy Łabowa pan Krzysztof Skraba i powitał wszystkich przybyłych. 

Na ustawową liczbę 15 Radnych w posiedzeniu sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad i tytuły proponowanych uchwał w sprawie : 

- zmiany budżetu i uchwały budżetowej na 2017 rok, 
- wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny, 
- ogłoszenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Łabowej, 
- ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Łabowa w zakresie dożywiania „Dożywianie 

dzieci i młodzieży" na lata 2017-2020, 
- określenia wysokości oraz szczegółowych zasad i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na 
ekonomiczne usamodzielnienie, 
- określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie 
zadań własnych gminy - pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki 
okresowe i celowe przyznane pod warunkiem zwrotu, 
- zmiany uchwały Nr XXI/126/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 kwietnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 
- zmiany uchwały Nr XXl/127/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 kwietnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Czaczów, 
- zmiany uchwały Nr XXl/ 130/20 16 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 kwietnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Maciejowa, 
- zmiany uchwały Nr XXll/143/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 
- zmiany uchwały Nr XXIl/144/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Maciejowa, 
- zmiany uchwały Nr XXIl/145/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 



Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 
- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Czaczów, 
- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Kamianna, 
- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 
- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Maciejowa, 
- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 
- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa w granicach Popradzkiego Parku Krajobrazowego, 
- zmiany uchwały Nr XXVIII/175/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 7 listopada 2016. W sprawie 
wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacj i na terenie Gminy Łabowa, 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy Radni zgłaszają uwagi lub inne propozycje do 
przedstawionego porządku obrad. Uwag nie zgłoszono, więc poddał porządek obrad pod 
głosowanie, w wyniku którego został przyjęty 14 głosami za. 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z sesji poprzedniej. 

Przed przyjęciem protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Przewodniczący Rady zapytał czy 
Radni zgłaszają uwagi do tego protokołu, który był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie zgłoszono 
wobec czego poddał go pod głosowanie w wyniku, którego został przyjęty 14 głosami za. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawie : 

- zmiany budżetu i uchwały budżetowej na 2017 rok, 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany budżetu wynikły z potrzeby zakupu nowego pieca do 
centralnego ogrzewania budynku Urzędu Gminy oraz z uwagi na pisany wniosek na przedszkola. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/22412017. 

- wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny, 

Kierownik OSD przypomniała, że projekt dotyczy uchwały z poprzedniej sesji w sprawie przejęcia 
przez Gminę cmentarza położonego w Łabowej, gdyż z takim wnioskiem wystąpił proboszcz 
parafii. Ze strony Radnych padły liczne zapytania dotyczące utrzymania cmentarza, wydatków z 
tym związanych, budowy kaplicy oraz chłodni, którzy wyrazili również obawę, że podjęcie takiej 
decyzji nie spodoba się mieszkańcom wsi Łabowa. Wójt wyjaśnił, że plan funkcjonowania obsługi 
cmentarza nie jest jeszcze opracowany i gdyby doszło do jego przej ęcia to byłyby prowadzone 
rozmowy z zakładem pogrzebowym, który zajął by się utrzymaniem, natomiast sprawy 
administracyjne prowadzono by w Urzędzie Gminy. Po dłuższej dyskusji padła propozycja, aby 
zwołać zebranie wiejskie, by mieszkmicy mieli możliwość wypowiedzieć się w tym temacie. Wójt 
przychylił się do tej uwagi i zaproponował przełożyć ten temat na kolejną sesję, a także zaprosić 
proboszcza, aby również mógł przedstawić swoje stanowisko. Radny Stanisław Brożek złożył 

zatem formalny wniosek, aby projektu tej uchwały nie poddawać pod głosowanie, a że wszyscy 
Radni przychylili się do tego, został on wycofany z porządku obrad. 



- ogłoszenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Łabowej, 

Kierownik OPS wyjaśniła, że ciągle dochodzą nowe zadania dla Ośrodka Pomocy co wymaga 
częstych zmian zapisów w statucie. Aby nie było takiej potrzeby to zostały w nim zapisane 
najważniejsze zadania i stąd jest właśnie potrzeba podjęcia tej uchwały. 

Radni zwrócili uwagę na kilka błędów w projekcie statutu, tzw. „ literówek", a Kierownik 
zadeklarowała ich poprawienie. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/2251201 7. 

- ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Łabowa w zakresie dożywiania 
„Dożywianie dzieci i młodzieży" na Iata 2017-2020, 

Kierownik OPS poinformowała, że program „Dożywianie dzieci i młodzieży" jest programem 
osłonowym w rozumieniu art. 17 ust. 2 pkt. 4 ustawy o pomocy społecznej dotyczącym realizacji 
zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym w zakresie pomocy społecznej, o których 
mowa w ustawie o pomocy społecznej. Celem programu jest ograniczenie zjawiska niedożywienia 
dzieci i młodzieży z rodzin o niskich dochodach lub znajdujących się w trudnej sytuacji, bez 
konieczności przeprowadzania wywiadów i ustalania sytuacji materialnej rodziny. W szczególnie 
uzasadnionych przypadkach, gdy uczeń albo dziecko wyraża chęć zjedzenia posiłku, nie tylko 
rodzice, ale również dyrektor szkoły lub przedszkola może poinformować ośrodek pomocy 
społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku. Przyznanie takiej pomocy odbywa się 
bez wydania decyzji administracyjnej przyznającej posiłek oraz bez przeprowadzania rodzinnego 
wywiadu środowiskowego . 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/22612017. 

- określenia wysokości oraz szczegółowych zasad i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na 
ekonomiczne usamodzielnienie, 

Kierownik OPS wyjaśniła, że projekt tej uchwały wynika z ustawy o pomocy społecznej i określo
no w nim wysokość oraz szczegółowe warunki, tryb przyznawania i zwrotu j ednorazowego zasiłku 
celowego na ekonomiczne usamodzielnienie. Osobie lub rodzinie może być przyznany zasiłek celo
wy w celu ekonomicznego usamodzielnienia, jeżeli okoliczności sprawy i przedłożone przez wnio
skodawcę propozycje działań będą rokowały, że pomoc będzie wykorzystana zgodnie z przezna
czeniem i doprowadzi do życiowego usamodzielnienia świadczeniobiorcy. Zasiłek celowy na eko
nomiczne usamodzielnienie byłby przyznawany na podstawie decyzji administracyjnej. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/22712017. 

- określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będących w zakresie 
zadań własnych gminy - pomoc rzeczowa, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki 
okresowe i celowe przyznane pod warunkiem zwrotu, 

Kierownik OPS wyjaśniła, że osobom i rodzinom o dochodach przekraczających kryterium 
dochodowe określone w ai1. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej, w szczególnie uzasadnionych 
przypadkach, zwłaszcza jeżeli posiadane środki własne nie wystarczają na zaspokojenie niezbędnej 
potrzeby życiowej, może zostać przyznane świadczenie z pomocy społecznej w formie zasiłku 
okresowego, zasiłku celowego, zasiłku na ekonomiczne usamodzielnienie się osoby lub pomocy 
rzeczowej, pod warunkiem zwrotu części lub całości kwoty zasiłków lub wydatków na pomoc 
rzeczową. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/22812017. 



- zmiany uchwały Nr XXl/126/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 kwietnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 

Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że projekt tej uchwały, jak i pięciu kolejnych podyktowany jest 
zaleceniem Wojewody Małopolskiego, aby dokonać powiększenia załącznika graficznego do każdej 
z sześciu uchwał z 2016 roku. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/22912017. 

- zmiany uchwały Nr XXl/127/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 kwietnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Czaczów, 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/23012017. 

- zmiany uchwały Nr XXl/130/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 29 kwietnia 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Maciejowa, 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/23112017. 

- zmiany uchwały Nr XXII/143/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/23212017. 

- zmiany uchwały Nr XXIl/144/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Maciejowa, 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/2331201 7. 

- zmiany uchwały Nr XXII/145/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 28 czerwca 2016r. w sprawie 
przystąpienia do zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/2341201 7. 

- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Czaczów, 

Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że zmiana dotyczy terenów pod zabudowę usługową 

mieszkaniową j ednorodzinną. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwalę Nr XXXV/2351201 7. 

- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Kamianna, 

Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że zmiana dotyczy terenów pod zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwalę Nr XXXV/2361201 7. 

- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Łabowa, 

Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że zmiana dotyczy terenów pod zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/2371201 7. 



- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Madejowa, 
Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że zmiana dotyczy terenów pod zabudowę mieszkaniowo
usługową i mieszkaniową jednorodzinną. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/23812017. 

- uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa z wyłączeniem obszaru Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego w sołectwie Nowa Wieś, 
Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że zmiana dotyczy terenów pod zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu: 14 głosów za przyjęła uchwale Nr XXXV/23912017. 

uchwalenia zmiany mpzp Gminy Łabowa w granicach Popradzkiego Parku 
Krajobrazowego, 
Pracownik Zespołu GPL wyjaśniła, że zmiana dotyczy terenów pod zabudowę zagrodową, 

usługową i mieszkaniową jednorodzinną. 

Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/24012017. 

- zmiany uchwały Nr XXVIII/175/2016 Rady Gminy Łabowa z dnia 7 listopada 2016. w 
sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy 
Łabowa, 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że projekt dotyczy uchwały podjętej w poprzednim roku i podyktowany 
jest potrzebą wniesienia poprawek zgodnie z wytycznymi Wojewody Małopolskiego. 
Następnie Rada Gminy w głosowaniu : 14 głosów za przyjęła uchwałę Nr XXXV/2411201 7. 

Ad. 5 Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

Wójt poinformował, że w dalszym ciągu trwają działania związane z nową refonną oświaty, 
zgodnie z którą zostają zlikwidowane gimnazja, a wprowadzone ponownie ośmioletnie klasy 
powszechne, w związku z tym prowadzone są spotkania z dyrektorami szkół, ustalenia dotyczące 
ich funkcjonowania w nowym systemie. Również Rada Rodziców przy Szkole Podstawowej w 
Łabowej złożyła pismo o ponowne rozpatrzenie sprawy związanej z połączeniem na przyszły rok 
szkolny 2017/18 obecnych klas czwartych. Ponadto Ministerstwo Edukacji Narodowej 
przygotowało projekt, który likwiduje możliwość organizowania nauczania indywidualnego dzieci 
w szkołach i związku z tym są obawy rodziców, że uderzy to w dzieci niepełnosprawne, które 
zostaną pozbawione możliwości integracji z rówieśnikami . 

Wójt przedstawił też sytuację w terenie, a mianowicie w związku z zakończeniem okresu zimowego 
trwają prace na drogach gminnych. Udało się wykonać drogę w Łabowej i Maciejowej, planowana 
jest też budowa drogi w Nowej Wsi i Krzyżówce, ale będą to prace sukcesywne, gdyż nie ma 
możliwości zrealizować tych inwestycji w ciągu jednego miesiąca. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radny Marcin Mróz zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości utworzenia dodatkowego 
parkingu w pobliżu budynku Urzędu Gminy, gdyż istnieje problem z zaparkowaniem pojazdu, 
szczególnie przed każdą Sesją Rady Gminy. Wójt deklaruje rozważenie tej sprawy. 
Radny Marek Stanisz zgłosił podmycie brzegu rzeki w Roztoce Wielkiej . Wójt odpowiedział , że 

interpelacja zostanie przesłana do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Nowym Sączu. 



Radny Władysław Nieć zgłosił problem braku kanalizacji w 21 domach we wsi Łabowiec. 
Kierownik OSD wyjaśniła, że Ci mieszkańcy otrzymali dofinansowanie na budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków i na kolejnej sesj i będzie podana informacja kto je otrzymał. Wójt dodał, że 
budynki w Łabowcu są usytuowane w trudnym terenie geologicznym i doprowadzenie do nich 
kanalizacji nie byłoby ekonomicznym działaniem, gdyż koszty jej wykonanie byłyby bardzo duże, 
dlatego tym mieszkańcom zaproponowano montaż przydomowych oczyszczalni. Prawidłowe ich 
użytkowanie zostanie skontrolowane w najbliższym czasie 
Radny Józef Ormanty zapytał czy będą tworzone boiska sportowe na terenach przyszkolnych. Wójt 
poinformował, że ruszyły programy na realizację między innymi tych zadań. 

Ad. 7 Wolne wnioski i dyskusja. 

W tym punkcie Przewodniczący Rady zapoznał z „Oceną zasobów pomocy społecznej za 2016 rok" 
i poinformował, że została zamieszczona na stronie internetowej Gminy Łabowa w zakładce 
Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Sołtys wsi Barnowiec zapytała czy zgłosiła się firma przewozowa, która będzie świadczyła usługi 
na tym terenie pozbawionym zbiorowego środka transportu. Wójt wyjaśnił, że na usługę przewozu 
zgodziła się firma Rafatex, która będzie działała od maja, gdyż niezbędna była koncesja wydawana 
przez Starostwo Powiatowe w Nowym Sączu. 
Radna Maria Stopka poprosiła o przypomnienie zasad segregacji śmieci, aby móc prawidłowo 
odpowiadać na zapytania mieszkańców w tej kwestii. Wójt i Kierownik OSD ponownie zapoznali 
ze szczegółowym sposobem segregacji i możliwością skorzystania z punktu selektywnej zbiórki 
odpadów komunalnych, tzw. PSZOK mieszczącego się na terenie oczyszczalni ścieków w 
Maciej owej. 
Ponadto Wójt i Pracownik Zespołu GPL na prośbę Radnego Jana Gawęckiego przypomnieli jakie 
trzeba spełnić warunki, aby przekształcić działkę z rolne na budowlaną i móc przekazać ją 
dzieciom. 
Sołtys Józef Gromala zapytał kiedy będzie możliwa budowa kanalizacji w Krzyżówce, na co Wójt 
odpowiedział, że jest to ogromne przedsięwzięcie i na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć, kiedy to 
będzie możliwe. 

Ad. 8 Zakończenie obrad . 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skraba 
podziękował wszystkim za udział i zakończył obrady XXXV Sesji Rady Gminy Łabowa. 

Protokołowała: 

Elżbieta Radziak 


